
01/2020

ACTA TELEMÀTICA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE      ﾧ  
DE L'AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 27 DE MAIG DE 2020

De forma telemàtica i a través del servei de videoconferència LOCALRETMEET, essent les onze 
hores del dia vint-i-set de maig  de 2020, sota la presidència de l’Il.ltre. Sr. Alcalde Josep Lara 
Tristante, es constitueix el Ple de l'Ajuntament a l'efecte de celebrar sessió extraordinària en 
primera convocatòria.

Assisteixen telemàticament a l'acte els Regidors el Sr. Marc Sensada i Rusiñol, la Sra. Àngels 
Arasa i Uriach, el Sr. Antonio Morales i Calderón, el Sr. Ferran Sayes i Jato, la Sra. Olga 
Saus i Marginet, i la Sra. Silvia Campoy Curriu. 

Actua  com a  Secretària de la Corporació N’Elizabeth Benítez Vilajuana. 

Assisteix  també  a  la  sessió  la  Tresorera  de  la  Corporació,  la  Sra.  Immaculada  Casals  i 
Casanova.

Comprovat que el quòrum d'assistència acompleix allò que disposa l'article 98.c) del Decret 
legislatiu  2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el  Sr. Alcalde obre la sessió.

Motivació del caràcter telemàtic de la sessió

Atesa la modificació del article 46 de la llei 7/1985 de 2 d’abril de bases del règim local, segons 
disposa la disposició final 2ª del real decret-llei 11/2020 de 31 de març, pel qual s’adopten 
mesures urgents complementàries en l’àmbit social i econòmic per fer front al COVID-19, es 
permet celebrar sessions i adoptar acords a distància per mitjans electrònics i telemàtics quan 
concorrin situacions excepcionals de força major, de greu risc col·lectiu, o catàstrofes públiques 
que  impedeixin  o  dificultin  de  manera  desproporcionada el  normal  funcionament  del  règim 
presencial de les sessions dels òrgans col·legiats de les Entitats Locals.

Entenent que s’escau aquesta situació excepcional a l’apreciar l’excepcionalitat dels moments 
que estem vivint  vist  el  Real  Decret  492/2020,  de 24 d’abril,  de pròrroga del  Reial  Decret  
476/2020 de 27 de març, pel qual es declara l’estat d’alarma per a la gestió de la situació de la  
crisis sanitària ocasionada pel COVID-19, l’alcalde-president de la corporació creu convenient 
fer ús de les disposicions de l’esmentat article 46.3 i convocar aquest Ple mitjançant el servei 
de  videoconferència  LOCALRETMEET,  l’ús  del  qual  va  ser  aprovat  pel  decret  d’alcaldia 
10/2020, de 3 d’abril.

Es considera necessari celebrar el present ple atès que hi ha una necessitat urgent d’aprovar el  
pressupost de 2020, per poder fer front a les demandes i necessitats de la ciutadania davant 
d’aquesta situació generada pel COVID-19.

PROPOSTA D’APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST MUNICIPAL PER 2020

Atès que en la tramitació per a l’elaboració del pressupost municipal per a l’exercici econòmic 
de 2020 s’han seguit els requisits que exigeix la legislació vigent.

Atès que en el projecte de pressupost s’hi contenen els crèdits necessaris i imprescindibles per 
a l’execució de la correcta gestió municipal i l’atenció dels serveis a càrrec de l’Ajuntament, així  
com per atendre totes les obligacions reconegudes per la Corporació, els quals es nodriran dels 
ingressos pressupostats, calculats en base als drets reconeguts a favor de la Corporació, els 
tributs, els impostos i preus públics aprovats.
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Atès que en la relació de llocs de treball que integren la plantilla municipal estan contemplades 
totes les places creades reglamentàriament, amb la seva dotació econòmica corresponent pels 
conceptes que s’hi contenen.

Atès  que  en  les  bases  d’execució  del  pressupost  es  regulen  exhaustivament  els  tràmits  i  
procediments per l’execució efectiva de la gestió municipal i el control pressupostari.

Vist l’informe favorable emès per la Secretària-Interventora.

El  Ple de l’Ajuntament, per unanimitat ACORDA:

1r.- APROVAR de forma inicial el Pressupost General de la Corporació per a l’exercici econòmic 
de 2020, el resum del qual és com segueix:

PRESSUPOST D’INGRESSOS PRESSUPOST DE DESPESES 
CAPÍTOL I 585.647,00 CAPÍTOL I 391.150,00

CAPÍTOL II 7.006,00 CAPÍTOL II 625.500,00
CAPÍTOL III 295.9462,00 CAPÍTOL III 1.200,00
CAPÍTOL IV 368.950,00 CAPÍTOL IV 83.600,00
CAPÍTOL V 1.412,00 CAPÍTOL V 5.500.00

CAPÍTOL VI 0,00 CAPÍTOL VI 736.713,00
CAPÍTOL VII 632.686,00 CAPÍTOL VII 0,00

CAPITOL VIII 0,00 CAPITOL VIII 0,00
CAPITOL IX                       0,00 CAPITOL IX 47.500,00

TOTAL 1.891.163,00 TOTAL 1.891.163,00

2n.- APROVAR la plantilla de personal que es contempla en l’expedient del pressupost.

3r.- APROVAR les Bases d’execució del pressupost.

4t.-  EXPOSAR al públic per termini  de quinze dies,  previ  anunci en el  Butlletí  Oficial  de la 
Província i en el tauler d’anuncis de la Corporació, l’esmentat pressupost, els efectes d’examen 
i possibles reclamacions.

5è.- CONSIDERAR definitivament aprovat el pressupost si transcorregut el termini d’exposició 
pública no s’haguessin presentat reclamacions, entrant en vigor una vegada s’hagi complert 
allò que disposa l’Article 112.3 de la Llei Reguladora de Bases de Règim Local i l’Art. 169.1 del 
text refós de  la Llei reguladora de les hisendes locals.

Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, és aprovada per majoria absoluta, amb 
4 vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i l’abstenció dels 3 
regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola.

En el torn de debat el Sr. Alcalde informa que és un document molt tècnic, que recull totes les 
partides de l’any anterior, adaptades a les necessitats, i és una previsió del que es pretén executar 
durant l’exercici. Amb el que fa referència a les inversions (capítol 6), contempla adjudicacions de 
subvencions que tenim concedides de cara al 2020.

El Sr. Sayes demana fer un apunt abans del debat, i és que volen deixar constància que no 
entenen perquè no s’ha fet un ple ordinari abans, entenen que s’aplacés, però no entenen que 
s’hagi  allargat  tant,  creuen  que  s’haguera  pogut  fer  amb  anterioritat.  A més  manifesta  que 
respecten la manera de funcionar, no la comparteixen perquè no se’ls fa partíceps.

El Sr. Alcalde respon dient que recullen la suggerència, i manifesta que en el moment en que es va 
iniciar la crisi, no tenien aquests mitjans, fa relativament pocs dies que disposen d’aquesta eina 
telemàtica i el dia a dia ha sigut complicat. S’han centrat més en el dia a dia, no s’havien trobat mai 
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amb una situació com aquesta, que ha comportat molta feina. Han estat molt centrats a informar a 
intentar desxifrar el què deien des del Govern de l’Estat i la Generalitat i ha sigut una feina molt 
complicada.

El Sr. Alcalde afegeix que la majoria d’ajuntaments no han fet plens, més enllà dels que eren per 
tractar qüestions urgents i s’han hagut d’anar adaptant a la situació.

El Sr. Sayes afegeix que és la seva manera de fer,  que li  està molt bé que li  expliqui i  que 
desconeix moltes coses, i tot és respectable.

El Sr. Alcalde exposa que les partides inicials són molt finalistes, més enllà del capítol 6 que recull 
les inversions reals que ja tenim concedides i que es preveu que aquest any es puguin executar, i 
en concret són obres en infraestructures vàries i carrers, subvencionat amb un PUOSC, s’ha fet 
una reserva pressupostària de 90.000 € per arreglar la part central de l’Estació, la part del terra 
vermell,  que està molt degradat, i  es vol arreglar amb un paviment més sòlid; una altra s’ha 
demanat, no per aquest any, sinó per l’any que ve, és l’arranjament del cementiri, concretament el 
mur  d’entrada,  també  contempla  tota  la  pavimentació  interior,  per  fer-ne  l’accés  més  fàcil  i 
accessible.

La Sra. Campoy demana en relació al tema del cementiri, si està plantejat també el carro, perquè 
considera que li convé canviar-lo perquè està en molt mal estat.

El Sr. Alcalde contesta dient que ho revisaran, afegeix que l’any passat ja van comprar escales,  
que era una demanda de la gent, però que té raó i s’hauria de canviar. Que es mirarà si es pot fer 
la inversió abans del PUOSC.

Afegeix que també s’ha fet una reserva pressupostària de Meses de Concertació per la sala 
polivalent de 435.000 €. També hi ha la subvenció del Pont Vell del Collet, de 56.000 €, es va 
demanar la pròrroga, perquè no es podia executar dins de termini perquè mancava el permís de 
cultura. Hi ha la previsió de la renovació de la xarxa en baixa en fibrociment, en els trams que 
queda fibrociment, són 106.000 € de subvenció que contempla també la part de la Plaça de 
l’Ajuntament fins a la font. L’empresa adjudicatària va començar a portar tubs, però amb la crisi es 
va haver d’aturar.

La Sra. Campoy demana com queda el tros de la font fins al seu local. I quan es farà.

El Sr. Alcalde respon dient que queda peatonal amb el mateix material que hi ha a les places. 
Respecte a quan es farà, els comerciants li demanaven que es fes a finals d’agost o al setembre. 
Aquesta obra s’havia d’haver fet abans però s’ha anat endarrerint.

El  pressupost  ascendeix a quasi  2.000.000 €, és molt  realista,  i  d’aquí  la urgència de poder 
començar a fer actuacions com les d’arranjament de camins de l’ADF, que convindria fer-ho aviat.
 
Afegeix que la Diputació ha anunciat que traurà un paquet de mesures xoc pel COVID-19. Es 
rebran ajuts extraordinaris per serveis socials, comerços,.... no està pressupostat perquè encara 
no ho tenim, quan es disposi de la xifra s’haurà de modificar el pressupost i preveure-ho.

El Sr. Sayes demana informació sobre la partida de la Mina de Petroli.

El Sr. Alcalde respon dient que és un pla del foment del turisme, des del Consell Comarcal es va 
demanar l’ajut  de 59.000 €.  La inversió  corre  a càrrec del  Consell  i  la  partida que hi  ha al  
pressupost de 9.000 €, és la relativa a la direcció d’obres i al projecte que ha de córrer a càrrec de 
l’Ajuntament.

El Sr. Alcalde manifesta que quan es procedeixi a la reobertura parcial de l’Ajuntament, faran una 
reunió per parlar de com es durà a terme.

I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 11:34 h, de tot el qual  
s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe. 
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	Sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació, és aprovada per majoria absoluta, amb 4 vots a favor dels regidors de Junts per Catalunya-Guardiola de Berguedà, i l’abstenció dels 3 regidors de l’Agrupació d’Electors de Guardiola.
	En el torn de debat el Sr. Alcalde informa que és un document molt tècnic, que recull totes les partides de l’any anterior, adaptades a les necessitats, i és una previsió del que es pretén executar durant l’exercici. Amb el que fa referència a les inversions (capítol 6), contempla adjudicacions de subvencions que tenim concedides de cara al 2020.
	El Sr. Sayes demana fer un apunt abans del debat, i és que volen deixar constància que no entenen perquè no s’ha fet un ple ordinari abans, entenen que s’aplacés, però no entenen que s’hagi allargat tant, creuen que s’haguera pogut fer amb anterioritat. A més manifesta que respecten la manera de funcionar, no la comparteixen perquè no se’ls fa partíceps.
	El Sr. Alcalde respon dient que recullen la suggerència, i manifesta que en el moment en que es va iniciar la crisi, no tenien aquests mitjans, fa relativament pocs dies que disposen d’aquesta eina telemàtica i el dia a dia ha sigut complicat. S’han centrat més en el dia a dia, no s’havien trobat mai amb una situació com aquesta, que ha comportat molta feina. Han estat molt centrats a informar a intentar desxifrar el què deien des del Govern de l’Estat i la Generalitat i ha sigut una feina molt complicada.
	El Sr. Alcalde afegeix que la majoria d’ajuntaments no han fet plens, més enllà dels que eren per tractar qüestions urgents i s’han hagut d’anar adaptant a la situació.
	El Sr. Sayes afegeix que és la seva manera de fer, que li està molt bé que li expliqui i que desconeix moltes coses, i tot és respectable.
	El Sr. Alcalde exposa que les partides inicials són molt finalistes, més enllà del capítol 6 que recull les inversions reals que ja tenim concedides i que es preveu que aquest any es puguin executar, i en concret són obres en infraestructures vàries i carrers, subvencionat amb un PUOSC, s’ha fet una reserva pressupostària de 90.000 € per arreglar la part central de l’Estació, la part del terra vermell, que està molt degradat, i es vol arreglar amb un paviment més sòlid; una altra s’ha demanat, no per aquest any, sinó per l’any que ve, és l’arranjament del cementiri, concretament el mur d’entrada, també contempla tota la pavimentació interior, per fer-ne l’accés més fàcil i accessible.
	La Sra. Campoy demana en relació al tema del cementiri, si està plantejat també el carro, perquè considera que li convé canviar-lo perquè està en molt mal estat.
	El Sr. Alcalde contesta dient que ho revisaran, afegeix que l’any passat ja van comprar escales, que era una demanda de la gent, però que té raó i s’hauria de canviar. Que es mirarà si es pot fer la inversió abans del PUOSC.
	Afegeix que també s’ha fet una reserva pressupostària de Meses de Concertació per la sala polivalent de 435.000 €. També hi ha la subvenció del Pont Vell del Collet, de 56.000 €, es va demanar la pròrroga, perquè no es podia executar dins de termini perquè mancava el permís de cultura. Hi ha la previsió de la renovació de la xarxa en baixa en fibrociment, en els trams que queda fibrociment, són 106.000 € de subvenció que contempla també la part de la Plaça de l’Ajuntament fins a la font. L’empresa adjudicatària va començar a portar tubs, però amb la crisi es va haver d’aturar.
	La Sra. Campoy demana com queda el tros de la font fins al seu local. I quan es farà.
	El Sr. Alcalde respon dient que queda peatonal amb el mateix material que hi ha a les places. Respecte a quan es farà, els comerciants li demanaven que es fes a finals d’agost o al setembre. Aquesta obra s’havia d’haver fet abans però s’ha anat endarrerint.
	El pressupost ascendeix a quasi 2.000.000 €, és molt realista, i d’aquí la urgència de poder començar a fer actuacions com les d’arranjament de camins de l’ADF, que convindria fer-ho aviat.
	
	Afegeix que la Diputació ha anunciat que traurà un paquet de mesures xoc pel COVID-19. Es rebran ajuts extraordinaris per serveis socials, comerços,.... no està pressupostat perquè encara no ho tenim, quan es disposi de la xifra s’haurà de modificar el pressupost i preveure-ho.
	El Sr. Sayes demana informació sobre la partida de la Mina de Petroli.
	El Sr. Alcalde respon dient que és un pla del foment del turisme, des del Consell Comarcal es va demanar l’ajut de 59.000 €. La inversió corre a càrrec del Consell i la partida que hi ha al pressupost de 9.000 €, és la relativa a la direcció d’obres i al projecte que ha de córrer a càrrec de l’Ajuntament.
	El Sr. Alcalde manifesta que quan es procedeixi a la reobertura parcial de l’Ajuntament, faran una reunió per parlar de com es durà a terme.
	I no havent-hi d’altres assumptes a tractar s’aixeca la sessió essent les 11:34 h, de tot el qual s’estén la present acta per mi la secretària que en dono fe.
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